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Protokół nr 48/2023 

z posiedzenia Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej  

w Suwałkach odbytego w dniu  22 maja 2023 r. w godz. od 15:30 do 17:50 

w  Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. oraz zdalnie za pomocy 

środków porozumiewania się na odległość. 

 

Obecni członkowie Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki: 

1. Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji  

2. Wojciech Pająk – Wiceprzewodniczący Komisji  

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Anna Maria Gawlińska 

5. Jacek Juszkiewicz   

6. Kamil Lauryn  

7. Jacek Niedźwiedzki  

8. Marek Lech Zborowski – Weychman  

W posiedzeniu udział wzięli:  

1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk 

2. Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk   

3. Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk 

4. Agnieszka Małka – Naczelnik Wydziału Kultury i Sportu 

5. Marcin Szypulski – Naczelnik Wydz. Gosp. Komunalnej i Nadzoru Właścicielskiego  

6. Kamil Sznel – Kierownik Wydziału Obsł. Prezydenta, Komunikacji Społ. i Promocji, 

7. Agnieszka Szyszko – Kierownik Biura Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi 

8. Radosław Wysocki – Naczelnik Wydziału Geodezji i Gosp. Nieruchomościami 

9. Aneta Ostasiewicz – Wydział Ochrony Środowiska 

10. Grzegorz Kosiński – Komendant Straży Miejskiej 

11. Michał Buczyński – Prezez Przeds. Energetyki Cieplnej 

12. Jolanta Degutis – Główny Księgowy PGK Sp. z o.o 

13. Wojciech Winnik – Prezes MKS Ślepsk Malow Sp. z o.o 

14. Henryk Owsiejew 

15. Zbigniew Wisiecki  

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji Ekologii, Kultury Sportu i Turystyki powitał 

zebranych i przypomniał, że porządek posiedzenia został przesłany wraz z materiałami 

komisyjnymi.  

Poinformował, że na posiedzenie Komisji przybyli mieszkańcy ulicy Szpitalnej w Suwałkach, 

którzy chcą przedstawić problem uciążliwości związanych z gwiazdowaniem ptaków. 

Zaproponował, aby dyskusję w tym temacie przeprowadzić jako punkt 7 porządku dziennego.  

Głosowanie nad projektem uchwały: 

Za pozytywną opinią głosowało                - 8 radnych 

Przeciw                                                      - 0 

Wstrzymało się od głosu                           - 0 

Członkowie jednogłośnie zagłosowali za zmianą porządku dziennego 



2 
 

Radni nie mieli  więcej uwag i przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie Protokołu nr 47/2023 z posiedzenia Komisji Ekologii, Kultury, Sportu               

i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 17 kwietnia 2023 roku. 

2. Zaopiniowanie „Raportu o stanie Miasta za 2022 rok”. 

3. Informacja z działalności Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej w Suwałkach Sp. z o.o          

w 2022 roku. 

4. Informacja z działalności PGK w Suwałkach Sp. z o.o  w roku 2022. 

5. Zaopiniowanie wniosku w sprawie przydzielenie lokalu mieszkalnego zawodnikowi 

Miejskiego Klubu Sportowego Ślepsk Malow Sp. z o.o. 

6. Dyskusja dotycząca finansowania Miejskiego Klubu Sportowego Ślepsk Malow Sp. z o.o. 

7. Przedstawienie problemów związanych w uciążliwością gniazdowania ptaków na ulicy 

Szpitalnej w Suwałkach. 

8. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art.3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, za rok 2022. 

9. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej w 

Suwałkach w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta 

Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust.3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2023. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 

Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami,     

o których mowa w art. 3 ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

na rok 2023. 

11. Informacja dot. ustaleń Komisji, Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej           

w Suwałkach z dnia 17 kwietnia 2023 r. dotycząca „Programu ochrony powietrza dla strefy 

podlaskiej” oraz zobowiązań nałożonych programem dotyczących obowiązku likwidacji          

w Suwałkach ogrzewania węglem/kotłów na węgiel. 

12. Wolne wnioski.  

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie Protokołu nr 47/2023 z posiedzenia Komisji Ekologii, Kultury, Sportu  

i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 17 kwietnia 2023 r. 

 

Bogdan Bezdziecki zapytał o ewentualne uwagi i wnioski do protokołu z poprzedniego 

posiedzenia. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Protokół nr 47/2023  

z posiedzenia Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 17 kwietnia 2023 r., został przyjęty. 

 

Ad pkt. 2  

Zaopiniowanie „Raportu o stanie Miasta za 2022 rok”. 

Raport stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

 

Bogdan Bezdziecki  poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali. 

Zapytał o ewentualne pytania i wnioski. 
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Czesław Renkiewicz podkreślił, że przedstawiony materiał jest bardzo obszerny, dotyczy 

wielu sfer działania, przedstawiają obraz miasta za rok 2022. Poinformował o korektach, które 

będą przedstawione w prezentacji na sesji Rady Miejskiej. Korekty będą dotyczyły demografii, 

stanu liczby mieszkańców. 

 Tadeusz Czerwiecki zapytał, czy w saldzie migracji brani są pod uwagę obywatele Ukrainy.    

Czesław Renkiewicz odpowiedział, że nie ma dokładnej informacji w tym temacie. Nie 

wiadomo, jak Główny Urząd Statystyczny ewidencjonuje pobyt Ukraińców; osoby te 

zameldowane są przede wszystkim na pobyt czasowy.  

 

Członkowie Komisji nie mieli więcej uwag  i wniosków, przystąpiono do głosowania 

Głosowanie nad  „Raportem o stanie miasta  za 2022 rok”: 

Za pozytywną opinią głosowało                -  5 radnych 

Przeciw                                                      -  0 

Wstrzymało się od głosu                           -  3  

Komisja pozytywnie zaopiniowała  „Raport o stanie  miasta za 2022 rok”. 

Opinia stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad pkt. 3 

Informacja z działalności Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej w Suwałkach Sp. z o.o          

w 2022 roku. 

Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Bogdan Bezdziecki  poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali. 

Zapytał o ewentualne pytania i wnioski. 

 

Tadeusz Czerwiecki zapytał na jakim etapie jest sprawa dotycząca spalarni śmieci. 

Czesław Renkiewicz powiedział, że inżynier kontraktu ma przygotować przetarg na 

wyłonienie wykonawcy przedsięwzięcia. Na dzień dzisiejszy nie ma informacji, czy została już 

podpisana umowa firmą, która wygrała przetarg dot. inżyniera kontraktu. Następnym etapem 

będzie ogłoszenie przetargu, który wyłonienie wykonawcy. Jeżeli nie wystąpią 

nieprzewidziane przeszkody to realizacja rozpocznie się jesienią przyszłego roku a przekazanie 

do użytku ma nastąpić jesienią 2026 roku. 

 

Bogdan Bezdziecki zapytał, czy wiadomo o opłacalności tego przedsięwzięcia. 

Czesław Renkiewicz poinformował, że prowadzone są rozmowy z firmą, która ma ewentualnie 

być zaangażowana do pomocy w przejściu wszystkich procedur. Wyraził nadzieję, że dojdzie 

do podpisania umowy na doradztwo energetyczne. Celem jest zabezpieczenie dostawy energii 

elektrycznej sprzedawanej przez PEC, ale proces ten nie jest łatwy. Obecnie wykorzystywana 

jest sieć dystrybucyjna PGE Dystrybucja; za pośrednictwem PEC-u wytwarzana jest 

wystarczająca ilość energii na zapotrzebowanie miejskich jednostek organizacyjnych. PEC 

jako spółka prawa handlowego działa w celu zapewnienia potrzeb mieszkańców, ale musi też 

prowadzić działalność przynoszącą zyski.10 milionowa strata generowana z produkcji ciepła 

jest pokrywana zyskiem ze sprzedaży energii elektrycznej. 
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Członkowie Komisji nie mieli więcej uwag  i wniosków, wobec powyższego Przewodniczący 

Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki stwierdził, że Informacja z działalności 

Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej w Suwałkach Sp. z o.o  w 2022 roku. została przyjęta.  

 

Ad pkt. 4 

Informacja z działalności PGK w Suwałkach Sp. z o.o  w roku 2022 

Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Bogdan Bezdziecki  poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali. 

Zapytał o ewentualne pytania i wnioski. 

 

Tadeusz Czerwiecki zapytał, czy są prowadzone prace wspólnie z Miastem w sprawie zmiany 

umowy dotyczącej wywozu śmieci a konkretnie urealnienie częstotliwości wywozu śmieci, 

żeby nie dopuścić do przepełnienia kontenerów. Chodzi o perspektywy na kolejne lata. 

Jolanta Degitis odpowiedziała, że nie prowadzone są w tym temacie żadne prace. Podpisana 

umowa z miastem obowiązuje do 2024 roku i żadnych zmian nie będzie. 

Czesław Renkiewicz potwierdził, że jest to sprawa Ratusza a nie Spółki, która realizuje umowę 

na zlecenie Miasta. Zwiększenie częstotliwości odbioru śmieci spowoduje wzrost kosztów 

zagospodarowania odbioru odpadów komunalnych; wówczas istnieje konieczność kalkulacji     

w budżecie na przyszły rok  Zbilansowanie systemu gospodarki odpadami, i opłat wnoszonych 

przez mieszkańców na pokrycie kosztów odbioru i zagospodarowania odpadów komunalnych 

wykaże, czy będzie konieczność dopłaty do systemu z budżetu miasta. Jeżeli to się zbilansuje 

to w przyszyły roku prawdopodobnie będą podniesione stawki dla mieszkańców. 

 

Anna Gawlińska powiedziała, że należy zwiększyć liczbę pojemników na poszczególne 

segregacje a przede wszystkim na plastiki. 

Tadeusz Czerwiecki wspomniał o dobrej współpracy  Międzyzakładowej Spółdzielni  

Mieszkaniowej z Przedsiębiorstwem Gospodarki Komunalnej. Wspólnie zostanie 

przeprowadzony przegląd kontenerów. 

 

Wojciech Pająk podkreśli, że komunikacja miejska jest działalnością niedochodową; zapytał, 

czy istnieje możliwość dofinansowania ze środków zewnętrznych. 

Czesław Renkiewicz odpowiedział, że jest to działalność bieżąca, na którą nie ma dotacji ze 

środków zewnętrznych, jest to kwestia decyzji samorządu. Można otrzymać środki finansów 

z Unii Europejskiej z tytułu wymiany taboru. Poinformował o nabyciu 19 autobusów 

elektrycznych.   

  

Członkowie Komisji nie mieli więcej uwag  i wniosków, wobec powyższego Przewodniczący 

Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki stwierdził, że Informacja z działalności PGK       

w Suwałkach Sp. z o.o  w 2022 roku. Została przyjęta.  
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Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie wniosku w sprawie przydzielenie lokalu mieszkalnego zawodnikowi 

Miejskiego Klubu Sportowego Ślepsk Malow Sp. z o.o 

Wniosek stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Grzegorz Krysa Zastępca Prezydenta Miasta przedstawił wniosek dotyczący wyrażenia 

opinii w sprawie przydzielenie lokalu mieszkalnego nr 36 przy ulicy Daszyńskiego 26 

zawodnikowi Miejskiego Klubu Sportowego Ślepsk Malow Sp. z o.o. Kończy się kontrakt 

zawodnikowi wynajmującemu ten lokal, w związku z tym jest prośba o przydzielenie tego 

lokalu zawodnikowi mającemu kontrakt na kolejne sezony. 

Członkowie Komisji nie mieli uwag i przystąpiono do głosowania 

 

Głosowanie nad  Wnioskiem w sprawie przydzielenie lokalu mieszkalnego zawodnikowi 

Miejskiego Klubu Sportowego Ślepsk Malow Sp. z o.o. 

Za pozytywną opinią głosowało                - 8 radnych 

Przeciw                                                      -  0 

Wstrzymało się od głosu                           -  0  

Komisja pozytywnie zaopiniowała Wniosek w sprawie przydzielenie lokalu mieszkalnego 

zawodnikowi Miejskiego Klubu Sportowego Ślepsk Malow Sp. z o.o. 

 Opinia stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad pkt. 6 

Dyskusja dotycząca finansowania Miejskiego Klubu Sportowego Ślepsk Malow Sp. z o.o. 

 

Wojciech Winnik – Prezes MKS Ślepsk Malow Sp. z o.o  przedstawił działalność Klubu 

siatkówki w Suwałkach. Zaznaczył, że  Miasto Suwałki jest udziałowcem w 30%, 

Poinformował o dobrej współpracy z partnerami i sponsorami Urzędem Miasta Suwałki, 

Urzędem Marszałkowskim; filarem jest  MPPB J.W. Ślepsk w Augustowie, który nie tylko 

zwiększył wsparcie, ale również  przedłużył umowę na kolejne dwa lata. Celem nadrzędnym 

Klubu jest Play Off, czyli znalezienie się w najlepszej ósemce. Zwrócił się z prośbą                          

o rozważenie możliwości zmniejszenia różnic między pozycjami w tabeli stypendiów 

szczególnych. Podkreślił, że działalność Klubu nie jest  dlatego finansowanie po zakończeniu 

sezonu jest działaniem spóźnionym. Budżet powinien być znany już w styczniu. Podkreślił, 

znaczenie suwalskiej siatkówki w promocji Miasta Suwałk jak również naszego regionu nie 

tylko na terenie całego kraju ale również poza granicami. Stwierdził, że w przedstawionym 

raporcie o stanie miasta brak jest jakiejkolwiek informacji na temat działalności Klubu. 

Zobowiązał się do przekazania niezbędnych informacji w tym temacie. Zaproponował, aby 

corocznie organizowany Memoriał Józefa Gajewskiego w całości transmitowany przez 

telewizję Polsat Sport był imprezą miejską. 

Henryk Owsiejew – Właściciel firmy Malow Spółka z o.o Poinformował, że firma stara się 

wzmacniać finansowo siatkarzy. Przekazywane środki finansowe zostały zwiększone o 15%. 

Nadmienił o sukcesach badmintonistów, którzy zajęli III miejsce w drużynowych  

Mistrzostwach Polski; podkreślił, że są duże szanse aby suwalscy siatkarze znaleźli się                 

w  ósemce najlepszych drużyn siatkarskich w kraju. 
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Zbigniew Wisiecki podziękował za zaproszenie i pochyleniem się nad problemami Klubu           

i wsparciem finansowym. Nadmienił o braku dofinansowania siatkarzy ze spółek 

komunalnych. Wyraził nadzieję, że ta sytuacja ulegnie zmianie. 

Czesław Renkiewicz poinformował, że zna sytuację Klubu Ślepsk Malow. Suwałki jako 

miasto mają określone zasady finansowania sportu. Sukcesy osiągnięte w poszczególnych 

dziedzinach sportu przedkładają się na pieniądze. Różnica między IX a VIII miejscem to 300 

tysięcy złotych. O finansowaniu sportu decydują radni. W  roku 2022 na dofinansowanie 

klubów sportowych w Suwałkach przekazano 4.626 mln. zł, z czego Ślepsk otrzymał 1,919 

mln, Klub Sportowy Wigry – 1,216 mln zł.- SKB – 516 tyś zł. Ogólnie z budżetu miasta   

przekazano środki finansowe na 23 kluby sportowe. Nadmienić należy również fakt 

współfinansowania przez Miasto Suwałki kosztów utrzymania obiektów sportowych.  

 

Bogdan Bezdziecki zapytał, czy Klub Sportowy Wigry jest w stanie wykorzystać stypendia 

szczególne. 

 

Roman Rynkowski odpowiedział, że Wigry stypendia szczególne wykorzystują w skali 

miesięcznej i odpowiedź na te pytanie będzie udzielone  zakończeniu sezonu. 

Wojciech Winnik podkreślił, że hala wykorzystywana jest przez siatkarzy w 15% w ciągu 

roku. Bez wsparcia finansowego utrzymanie Areny, boiska Wigier jest trudne. Zwrócił się            

z prośbą o możliwość poszukania rozwiązań w tym temacie. 

Czesław Renkiewicz poinformował, że jest przychylność ze strony Miasta, sprawa 

finansowania jest zawsze sprawą sporną, trudną i nie zawsze możliwa do zrealizowania. 

 

Ad pkt 7 

 Przedstawienie problemów związanych w uciążliwością gniazdowania ptaków na ulicy 

Szpitalnej w Suwałkach. 

 

Obecni na posiedzeniu Komisji Ekologii,  Kultury, Sportu i Turystyki  mieszkańcy ulicy 

Szpitalnej zwrócili się do Prezydenta Miasta o pomoc w rozmowach z właścicielami terenu. 

Gniazdowanie ptaków przy ulicy Szpitalnej jest bardzo uciążliwe, odgłosy ptaków utrudniają 

codzienne życie mieszkańców, do tego dochodzi zanieczyszczenie fekaliami nie tylko ulicy, 

chodników, parapetów ale również placów zabaw. Sytuacja taka zagraża zdrowiu 

mieszkańców. 

Zwrócili się również z prośbą o częstsze kontrole tego terenu ze strony Straży Miejskiej. 

 

Tadeusz Czerwiecki poinformował, że problem  gniazdowania wron  przy ulicy Szpitalnej 

znany jest od wielu lat. Międzyzakładowa Spółdzielnia już trzy lata temu podjęła próby rozmów 

z właścicielami terenu, jednak bez oczekiwanych efektów. Poprosił o wpłynięcie na właścicieli, 

żeby zmienili swoja decyzję i wpuścili na ten teren sokolnika. 

 

Grzegorz Krysa poinformował, że po zakończeniu okresu lęgowego zostanie wystosowane 

pismo do właścicieli z prośbą o wyrażenie zgody na wprowadzenie sokolnika- metody 

naturalnej mającej na celu zniwelowania tego zjawiska. 
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Czesław Renkiewicz poinformował, że jeżeli istnieje sytuacja zagrożenia zdrowia, czy groźba 

epidemii to problem ten należy zgłosić do Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej. Zapewnił, że 

będą podjęte próby negocjacji z właścicielami w tym temacie.  

 

Grzegorz Kosiński poinformował, że teren ten jest często sprzątany, ale efekty są 

krótkotrwałe. Zanieczyszczenie terenu to sprawka nie tylko ptaków ale także ludzi. 

Marek Lech Zborowski- Weychman  zaapelował, o podjęcie działań związanych z ptakami 

również na terenie lasanku znajdującego się na Północy. 

Bogdan Bezdziecki poinformował, że wszystkie uwagi  zgłoszone przez mieszkańców zostały 

przyjęte; zostaną podjęte negocjacje z właścicielami nieruchomości w celu rozwiązania 

zgłoszonego problemu. 

 

Ad pkt. 8 

Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art.3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, za rok 2022. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu 

 

Bogdan Bezdziecki  poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali        

i zapytał o wnioski i uwagi. 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec powyższego Przewodniczący Komisji 

Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki stwierdził, że Sprawozdanie z realizacji Programu 

współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa 

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie, za rok 2022, zostało przyjęte. 

 

 

Ad pkt. 9 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej           

w Suwałkach w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy 

Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 

3 ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2023. 

Informacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Bogdan Bezdziecki  poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał 

otrzymali i zapytał o wnioski i uwagi.Wojciech Pająk zwrócił się z prośbą o uwzględnienie 

w przyszłorocznym programie współpracy aktywizacji młodzieży. 

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec powyższego Przewodniczący Komisji 

Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki stwierdził, że Informacja z konsultacji społecznych 

dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego        

i o wolontariacie na rok 2022  została przyjęta. 
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Ad pkt. 10 

 Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 

Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, 

o których mowa w art. 3 ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

na rok 2023. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu 

 

Bogdan Bezdziecki  poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali        

i zapytał o wnioski i uwagi. 

Członkowie Komisji nie mieli  więcej pytań i uwag, wobec powyższego przystąpiono do 

głosowania nad projektem uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

 

Za pozytywną opinią głosowało                -7 radnych 

Przeciw                                                      - 0 

Wstrzymało się od głosu                           - 0 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie konsultacji społecznych                  

z mieszkańcami Miasta Suwałk dotyczących Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego na 2024 

rok. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 11 

Informacja dot. ustaleń Komisji, Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej      

w Suwałkach z dnia 17 kwietnia 2023 r. dotycząca „Programu ochrony powietrza dla 

strefy podlaskiej” oraz zobowiązań nałożonych programem dotyczących obowiązku 

likwidacji w Suwałkach ogrzewania węglem/kotłów na węgiel. 

Informacja stanowi załącznik nr 12 do protokołu 

 

Bogdan Bezdziecki  poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali  

i zapytał o wnioski i uwagi. 

 

Wojciech Pająk podkreślił, że temat ten poruszany był na kwietniowym posiedzeniu Komisji. 

Stwierdził, że do roku 2026 nie uda się wymienić wszystkich kotłów. Prawdopodobnie nie 

będzie żadnych konsekwencji dla mieszkańców, natomiast organy odpowiedzialne za 

przeprowadzenie tego zadania mogą zostać ukarane. Należy zastanowić się, jakie podjąć 

działania aby wymiana przebiegała szybciej. 

Czesław Renkiewicz poinformował że zgodnie z omawianym Programem szacowana liczba 

kotłów do wymiany do 3,5 tyś. Zakładano, że rocznie wymianie podlegać będzie 644 sztuk. W 

latach 2021-2026 założono, że  na ten cel w Suwałkach przeznaczy się kwotę ponad 52 mln. 

Roczny koszt to prawie 10 mln. Od  momentu obowiązywania programu niskiej emisji ,od roku 

2016 udzielono dotacje na kwotę  ponad ,6 mln zł obejmującą wymianę kotłów w 444 domach. 

Należy podkreślić, że świadomość w tej kwestii wśród mieszkańców jest coraz wyższa. 

Wpłynęło sporo wniosków o wymianą kotłów. 
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Bogdan Bezdziecki nadmienił, że świadomość mieszkańców rośnie, ale sytuacja jest niepewna 

i są obawy o dostępność źródeł ciepła jak również przekazywane są rozbieżne informacje;             

a  obecna sytuacja  utrudnia podjęcie decyzji.  

Jacek Juszkiewicz powiedział, że poza dopłatami za emisję należy brać pod uwagę fakt zakazu 

przez Unię Europejską używania tego rodzaju pieców. 

Czesław Renkiewicz poinformował, że  2.000 gospodarstw domowych otrzymało dodatek         

w wysokości 3.000 zł na zakup węgla a zakupu dokonało ok 105 gospodarstw. 

  

Wojciech Pająk zapytał o różnicę w ilości interwencji (60) a sporządzonych protokołów 

kontroli (20) 

Grzegorz Kosiński odpowiedział, że różnica wynika z faktu, że niektóre interwencje się 

powtarzają, protokoły sporządzane są z kontroli przeprowadzonych po raz pierwszy. 

Wojciech Pająk podkreślił, że są środki finansowe z programu „Czyste powietrze” na 

termomodernizację, wymianę okien czy docieplenie. Poprosił też o przekazywanie 

papierowych informacji na ten temat w czasie kontroli. 

Czesław Renkiewicz  poinformował, że priorytetem Miasta jest zlikwidowanie starych, 

kopcących pieców  w centrum miasta poprzez podłączenie tych mieszkań do sieci 

ciepłowniczej. Na te działania mogą być również skierowane środki z Unii Europejskiej. 

Problemem jest czasami zgoda współwłaścicieli ponieważ nie wszystkich stać na 

przeprowadzenie tego zadania. 

Wojciech Pająk powiedział, że Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie posiada dane dot. ilości 

osób korzystających z dodatków węglowych. Osoby te powinny otrzymać informację o 

zasadach działania programu „Czyste Powietrze”. MOPR poprzez przekazywania takich 

informacji powinien włączyć się w przekonywanie mieszkańców do wymiany starych pieców. 

Kamil Lauryn zapytał, jak Miasto sobie radzi z wymianą kotłów czy podłączeniem do 

centralnego ogrzewania. 

Czesław Renkiewicz odpowiedział, że różnie; jeżeli w 100 % lokale są własnością samorządu, 

to należy zrobić wszystko,  żeby jak najszybciej zrealizować to zadanie. Problem pojawia się 

w przypadku wspólnot mieszkaniowych. 

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec powyższego Przewodniczący Komisji 

Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki stwierdził, że Informacja dot. ustaleń Komisji, Ekologii, 

Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 17 kwietnia 2023 r. dotycząca 

„Programu ochrony powietrza dla strefy podlaskiej” oraz zobowiązań nałożonych programem 

dotyczących obowiązku likwidacji w Suwałkach ogrzewania węglem/kotłów na węgiel.  

została przyjęta. 

 

Ad. pkt. 12 

Wolne wnioski 

 

Czesław Renkiewicz  poruszył kwestię pomnika Aleksandry Piłsudskiej; poprosił                           

o rekomendację Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki w zakresie proponowanej 

uchwały. Oprócz lokalizacji był problem finansowania zagospodarowania otoczenia. 
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Bogdan Bezdziecki stwierdził, że Komisja powinna się pochylić nad tym tematem, ale to 

Miasta winno potencjalne lokalizacje wskazać. 

Czesław Renkiewicz poinformował, że jeżeli  radni przyjmują plan zagospodarowania 

przestrzennego zgodny z uchwałą Rady Miejskiej to urzędnik nie może nie przyjąć do realizacji 

takiej uchwały. Wojewódzki Konserwator Zabytków poprzez swoją Delegaturę wydał opinię 

pozytywną na podstawie planu zagospodarowania przestrzennego. Proponowana lokalizacja 

jest uzgadniana z architektem miejskim. Kwestią wymagającą wyjaśnienia jest finansowanie           

i podzielenie się kosztami 

 Zwrócił się z prośbą do merytorycznej Komisji o wyrażenie swojej opinii w sprawie 

konieczności zmiany uchwały dot, stypendiów szczególnych. 

 

Kamil Lauryn zauważył, że powinny być prowadzone prace nad zmianą uchwały 

stypendialnej ponieważ jest dużo błędów. 

Czesław Renkiewicz zaproponował aby na następnym posiedzeniu Komisji Radni 

rekomendowali prace nad  zmianą uchwały. Wspólnie z pracownikami przedyskutowali ten. 

Problem. Oczekiwania  w sprawie finansowania sportu są duże. 

Bogdan Bezdziecki zapytał o możliwość spotkania z przedstawicielami Komitetu – 

inicjatorami budowy pomnika Aleksandry Piłsudskiej. 

Drugie pytanie dotyczyło możliwości dostępu do informacji  na temat charakterystyki 

energetycznej. 

 

Grzegorz Krysa odpowiedział, że  spotkanie z przedstawicielami  Społecznego Komitetu 

Budowy Pomnika Aleksandry Piłsudskiej zostanie zorganizowane i odbędzie się na początku 

czerwca br. Informacja na temat charakterystyki energetycznej będzie dostępna na stronie 

Urzędu Miasta i dodatkowo będzie wyznaczona osoba w Wydziale Ochrony Środowiska. 

Czesław Renkiewicz poruszył kwestie stanowiska przygotowanego przez Przewodniczącego 

Rady Miejskiej wyrażające zaniepokojenie w zakresie  rozwoju społeczno-gospodarczego 

Suwałk w kontekście publikowanych informacji o zagrożeniach występujących w tzw. 

Przesmyku Suwalski. Po zapoznaniu się z tym dokumentem Prezydent  przedstawił swoją  

wersję, którą przedstawi Radnym.  

 

Bogdan Bezdziecki zapytał, czy były podejmowane działania zmierzające do wciągnięcia 

Suwałk na listę średnich miast tracących funkcje społeczno-gospodarcze. 

Czesław Renkiewicz odpowiedział, że wysłano kilka pism, prowadzono rozmowy 

Marszałkiem Województwa Podlaskiego, z interpelacją występował poseł Jarosław Zieliński        

i rozmawiał z urzędnikami ministerialnymi. Na liście  w chwili obecnej jest 137 miast. 

 

Kamil Lauryn zapytał, jakie środki zostaną podjęte w temacie OSiR-u i basenu. 

Czesław Renkiewicz odpowiedział, że problemem są niezbędne środki finansowe. Po 

otrzymaniu wyników finansowych z funkcjonowania za I kwartał Aquaparku po podwyżkach 

cen prądu i ciepła będzie mógł udzielić szerszej informacji. Remontowany jest basen w szkole 

podstawowej nr 10. Zaproponował, że na czerwcowym posiedzeniu Komisji przedstawi 

informację jak wygląda sytuacja w Aquaparku i Ośrodku Sportu i Rekreacji. 
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Członkowie  Komisji więcej wniosków nie wnieśli. 

 Bogdan Bezdziecki– Przewodniczący Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki 

podziękował zgromadzonym za udział w posiedzeniu.  Na tym protokół zakończono.  

 

                                                                                                       Przewodniczący 

                                                                              Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki                        

                                                                                           Rady Miejskiej w Suwałkach 

   

                                                                                                  Bogdan Bezdziecki                                                   

 
Protokół sporządziła: Danuta Skucz 

 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej Urzędu Miejskiego w Suwałkach 

 

 

 

 

 

 

 

 


